
Meditatie
Ik vrees God Genesis 42 : 1-26 

Dit zijn de woorden van Jozef. Jozef had buiten de twijfel in het huis van zijn 
vrome vader een godvruchtige opvoeding genoten. Maar hij was nu reeds jaren 
lang uit dat vrome vaderhuis verwijderd en woonde onder afgodische Egyptena-
ren en dus voor zijn geestelijk leven in een zeer schadelijke omgeving. Waar jozef  
nu woonde, waren geen mensen, tenminste zover ons bekend is, die God vrees-
den. En toch vreesde Jozef God. Midden onder de wereld, onder de bewande-
laars van de brede weg, onder de dienaars der zonde vreesde en diende hij de 
Heere. Hier zien wij de kracht der Goddelijke genade, die Jozef staande hield 
op zulke gladde baan. Obadja woonde aan het koninklijk hof van een vorst die 
zich verkocht had om kwaad te doen tegen de HEERE, de God Israëls. En toch 
staat er van hem “En Obadja was de Heere zeer vrezende”. En aan het hof van 
de goddeloze keizer Nero waren mensen, die met  Jozef en Obadja, de Heere 
vreesden en van wie Paulus schreef aan de gemeente van Filippi: ”Al de heiligen 
groeten u, maar meest die van het huis des Keizers zijn.” Heiligen in het huis van 
Nero, een vrome Obadja bij Achab en een Godvrezende Jozef in het heidense 
Egypte, dat leert ons hoe almachtig God zijn volk bewaart in het midden van een 
boze wereld. Jozef zegt dan “Ik vrees God”. Maar is het niet een beetje hoog-
moedig, als een mens een goed getuigenis geeft van zijn eigen persoon? Is dat 
niet met zijn eigen vroomheid te koop lopen? Nee, zo hard zou ik niet graag van 
Jozef denken. Ik geloof liever dat het was de roem van vrije genade, lof spreken 
ter gedachtenis aan Gods heiligheid. Het is een groot voorrecht, als wij naar 
waarheid met Jozef kunnen zeggen: ”Ik vrees God” en met Jozua: “Ik en mijn 
huis, wij zullen de Heere dienen.” Of zoals Paulus zegt: “Die God, Wiens ik ben, 
Dewelke ik ook dien.” Maar, vreest u God?

Wulfert  Floor.
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Van de redactie,
De eerste tekenen van de lente zijn weer zichtbaar. Overal om je heen zie je dat 
de natuur weer op gaat bloeien, nieuw jong dierenleven laat zich weer zien. Het 
zonlicht wordt alweer langer gezien, en vele mensen zullen weer blij zijn dat de 
donkere winter weer achter de rug is. Hoewel we nog behoorlijk regenachtig 
weer kunnen verwachten in april, de meeste mensen fleuren toch weer op. Heb-
ben weer zin in dingen te gaan ondernemen, zaken zich aan te schaffen, plan-
nen te maken voor de zomer en ga zo maar door. Soms denk ik wel eens: stel 
dat de kranten eens twee weken enkel positief nieuws zouden schrijven, dan zit-
ten we weer een eind op het goede spoor. Even de crisis laten voor wat het is. Je 
durft toch amper nog een krant open te slaan zonder je ervan te verzekeren dat 
je spaarvarken nog op een veilige plaats staat. Maar ook in dit boekje ontkomen 
we niet aan enkele passages over de financiële crisis. In het bijzonder mogen we 
wel verwijzen naar de indringende bijdrage van dhr. B.J. van der Vlies. Dit stemt 
tot nadenken. Misten we vorige keer een bijdrage van de Provinciale Staten, 
dit keer kunt u de gewaardeerde bijdrage van dhr. A.J. van der Maas vinden. 
Hij schrijft ook over de ziekenhuizen in Goes en Vlissingen. Gaan ze fuseren of 
niet? 
En dan de bijdrage van onze jongeren. Wisten jullie dat ze een nieuwe website 
hebben? Nee, kijk dan eens op http://reimerswaal.sgp.nl. Ben jij nog geen lid, 
kijk dan nog eens in het vorige boekje van november 2008 op bladzij 27. Daar 
kun je lezen hoe je lid kunt worden of donateur. Doen, want betrokkenheid bij 
de politiek, en met name onze SGP, is heel belangrijk. Heeft u zich al eens afge-
vraagd wat een wethouder doet? Neem en lees dan het artikel van dhr. J. P. 
Sinke. Dat geldt trouwens ook voor alle andere artikelen die in dit nummer ver-
meld staan. 
O ja, vergeet u de adverteerders niet. We vinden het vaak zo gewoon dat er 
advertenties staan in dit blad, bij zangavonden, sponsoring ed. Maar zij zijn wel 
vaak de financiële motor achter zangavonden, programmablaadjes en diverse 
activiteiten die we in onze gezindte nog mogen hebben. Zult u ze niet vergeten 
bij de aanschaf van…

Veel leesgenoegen!

C. van Burg
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Hét adres voor hypotheken, zeker ook voor starters.
Voor een goed hypotheekadvies en alles wat er bij komt kijken,

bent u bij ons aan het juiste adres.
Bel voor een vrijblijvende afspraak.
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Van de voorzitter
Een vaste koers…ook uw belang!

Dit was het opschrift van de mooie verkiezingsfolder die in het vroege voorjaar 
van 2006 bij ons allen in de brievenbus gleed. Ons informatiebulletin draagt, 
zoals u weet, hetzelfde opschrift. Het is al weer ruim 3 jaar geleden dat we naar 
de stembus gingen om een nieuwe gemeenteraad te kiezen. Dan is het weer 
tijd om eens achterom te zien en om vooruit te kijken. Ik heb de folder uit mijn 
kast gepakt en ik kijk er weer eens naar. Op de achterkant zie ik de foto’s van 
de eerste 7 kandidaten die we als kiesverenigingen van Reimerswaal naar voren 
hebben geschoven. Daarnaast staan de namen van de overige 21 mannen die 
kandidaat stonden. Niet alleen de eerste 7 kandidaten werden gekozen, maar 
ook nummer 8. Nummer 1 van de lijst, dhr. J.P. Sinke is wethouder geworden. 
Hij is dhr. J.A. Bliek opgevolgd die lange tijd wethouder was voor de SGP. De 
nummers 2 t/m 8 werden als raadslid gekozen. Dat waren de volgende perso-
nen: H.J. Knulst, A. van Stee, V. Janszen, M. Sinke, M. Otte, M.J. van den Berge 
en N.G.H. Huizen. We mochten ons als partij verheugen op een groeiend aantal 
SGP-stemmers. Ik heb de gewoonte om dat bij te houden. In 1998 ontvingen 
we als SGP in Reimerswaal 3362 stemmen. In 2002 waren dat er 3487. In 2006 
is dat aantal aangegroeid tot 3650. Dat zijn dingen die moedgevend zijn. Een 
trouwe achterban. Hoe belangrijk! De onderlinge contacten in de fractie onder-
ling en met de wethouder zijn goed. Verder is er nog iets waar we blij mee zijn. 
We hebben een SGP-jongerenvereniging met enthousiaste jongelui die met een 
bepaalde regelmaat bijeenkomen om zich bezig te houden met politiek aanver-
wante zaken. Allemaal mooie dingen die weleens genoemd mogen worden. 

Nu we een blik terug slaan kunnen we er niet omheen om nogmaals het sterf-
geval van ons zeer gewaardeerde fractielid Nico Huizen te memoreren. Wat was 
dat aangrijpend. Niet het oudste, maar het jongste fractielid moesten we afstaan 
aan de dood. Wat een slag was dat! Vooral voor zijn vrouw en de verdere familie, 
maar ook voor de kring van SGP-ers waarbinnen hij een belangrijke plaats had. 

Zo zijn er mooie en verdrietige dingen als we achterom zien. Er zijn ook wel 
zorgen als we een blik in de toekomst proberen te slaan. Nu kunnen we dat als 
mens eigenlijk niet, want we zijn allemaal mensen van de dag. Maar regeren is 
vooruitzien, zo zegt het spreekwoord. Daarom hebben we als bestuur van de 
Centrale Kiesvereniging samen met de fractie en de wethouder een vergadering 
gehad waarin we hebben geprobeerd om terug- en vooruit te kijken. Enkele van 
die zorgwekkende zaken willen we graag met u delen. 
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We hebben, zoals al genoemd is, een trouwe achterban als het gaat over het 
stemmen op de dag van de verkiezingen. Fijn! Maar voor velen van ons houdt 
de betrokkenheid dan ook op. We zouden het bijzonder op prijs stellen dat er 
ook op de vergaderingen van onze kiesverenigingen meer van uw betrokken-
heid zou worden gezien. Hoe aangenaam kan het zijn als we met een behoorlijk 
aantal SGP-ers bijeen zijn rondom een bepaald thema. En wat denkt u van de 
spreker, die soms van ver moet komen en dan voor een klein groepje mensen 
zijn inleiding houden moet? Laten we allen eens proberen om ons gezicht eens 
wat vaker te laten zien op de vergadering van uwe kiesvereniging! Misschien 
komt u nooit. U denkt dat politiek niets voor u is. Ik zou zeggen, kom de sfeer 
eens een keer proeven. Wellicht blijkt dan dat politiek wél iets is voor u. Het zou 
trouwens een groot misverstand zijn als u dacht dat u op de vergadering van 
de kiesvereniging alleen mensen aantreft die verstand hebben van politiek. Een 
behoorlijk deel van de aanwezigen wordt gevormd door mensen die gewoon 
mee willen leven met het wel en wee van onze partij. En bedenk dit: al bemoeit u 
zich niet met de politiek, de politiek bemoeit zich wél met u! Vooral de vergade-
ringen voorafgaande aan de verkiezingen zijn belangrijk. U hebt dan regelrecht 
invloed op het samenstellen van de kandidatenlijst. Op uw kiesvereniging wordt 
dat beslist!
Nu we het hebben over die vergaderingen die aan de verkiezingen voorafgaan 
wil ik nog iets noemen. Elke  kiesvereniging staat dan voor de taak om uit hun 
ledenbestand namen te noemen van mannen die bereid zijn om eventueel zitting 
te nemen in de gemeenteraad. Het blijkt dat dit dikwijls een moeilijke zaak is.  Er 
zijn best wel bekwame mensen die lid zijn van de kiesvereniging, maar we zien 
ze (bijna) niet op de vergadering, zo verzucht men dikwijls als er naar kandidaten 
wordt gezocht. Stel uzelf de vraag eens of het misschien iets voor u is om de 
SGP te vertegenwoordigen in de gemeenteraad. 
Op de vergadering van het bestuur met de fractie en de wethouder is ook het 
woord verjonging gevallen. Nu gaan we echt niet doen zoals andere partijen die 
koste wat het kost steeds nieuwe mensen aan laten treden om hun imago op 
te houden dat ze toch wel erg vernieuwend bezig zijn. We zijn er ons goed van 
bewust dat het ook heel belangrijk is om de continuïteit te waarborgen. Maar 
het zal toch nodig zijn om de kandidatenlijst in 2010 voor een deel te vullen 
met namen van nieuwe, liefst jongere kandidaten. En nu hebben we een jonge-
renvereniging waar we blij mee zijn. Daar zitten jongens tussen, ik ben er van 
overtuigd, die in staat zijn om het werk in de gemeenteraad op termijn te kunnen 
verrichten. Kom op jongens, toon je betrokkenheid ook op de kiesvereniging 
en laten we met z’n allen proberen te zorgen voor een kandidatenlijst waar ook 
jongeren op staan! Wie weet, levert dat nog wat extra stemmen op van andere 
jongelui.
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Zo proberen we elkaar op te roepen tot het gezamenlijk nastreven van ons 
beginsel. En dat is: het tot meerdere erkenning brengen van Gods Woord in de 
politiek. Dat is niet makkelijk in 2009. Het is nog nooit makkelijk geweest. Maar 
misschien nog nooit zo moeilijk als in 2009. Ik denk dat het ook nog nooit zo 
hard nodig is geweest dan in 2009. Daarom …….. Ora et Labora. Bid en werk.

S.D. van Koeveringe

Op onze nieuwe locatie, in een nieuw bedrijfspand, met een geheel nieuwe presenta-
tie bieden wij voor zowel bedrijf als particulier een uitgebreide collectie werkkleding,      
vrijetijdskleding, veiligheidsschoenen en persoonlijke beschermingsmiddelen aan.

Wij zijn dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLÄDER, BLÅKLÄDER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC, 
ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER, NORTH SAFETY, PELTOR, 3M enz.

Wilt u uw kleding laten voorzien van uw bedrijfslogo en/of -naam? De mogelijkheden die 
wij u bieden zijn: borduren, transfereren of zeefdrukken. Bij grote aantallen kan dit direct 
ingeweven worden in het artikel. Vraag een offerte aan en u zult versteld staan.
Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.
Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

Van de Vreede Bedrijfskleding
Bezoekadres:
Oude Rijksweg 19L-19M
4413 NK Krabbendijke
Postadres:
Postbus 15, 4413 ZG  Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82
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w w w . b o u w r a a d h u i s . n l

Markt 2  4416 AH Kruiningen
Postbus 4  4416 ZG Kruiningen

T (0113) 57 17 58 
F (0113) 57 38 94

E info@bouwraadhuis.nl

Ontwerp

Voorbereiding

Uitvoering

Gebruik

Planontwikkeling, architectuur, budgetbepaling

Bestek en tekeningen, bouwconstructies, aannemerselectie

Bouwcoördinatie, toezicht, budgetbewaking, oplevering

Brandveiligheid, wet milieubeheer

Bouwraadhuis, voor woning, utiliteits- of bedrijfsbouw,
thuis in alle bouwfases!

Handel in beplanting

Garden & flowersGarden & flowers

www.walhoutbestratingen.nl

Zuidweg 23, 4413 NL  Krabbendijke
tel. 0113 - 50 34 27 / 06 - 53 68 76 86 / 06 - 52 02 12 48

e-mail: walhoutbestratingen@filternet.nl

Wij zijn er voor u om uw
complete tuin aan te leggen

en te onderhouden, o.a.:
bestrating, beplanting e.d.

- Bestrating
- Schuttingen
- Blokhutten
- Assortiment
 Ecostyle
- Terraspotten
- Tuinlampen
- Waterpartijen

HandEl in siErbEstrating

BESTRATINGSBEDRIJF  WALHOUTBESTRATINGSBEDRIJF WALHOUT
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Huisvesting van arbeidsmigranten 
wordt aangepakt
Europese wetgeving en wetgeving van de afzonderlijke Europese Unie landen 
maakt het mogelijk dat ingezetenen van deze landen binnen de gehele Europese 
Unie mogen werken, zonder dat hiervoor nog afzonderlijk toestemming moet 
worden verleend aan werkgevers of werknemers. Sinds de toetreding van de 
nieuwe lidstaten tot de Europese Unie bestaat er in Nederland een groeiende 
belangstelling voor het (tijdelijk) inzetten van werknemers uit vooral Midden- en 
Oost-Europa.
Ook in onze gemeente is deze toenemende belangstelling merkbaar. Ook hier 
zien we steeds vaker dat deze zogenoemde arbeidsmigranten worden ingezet, 
met als expliciet voorbeeld Polen en Portugezen. Zij zijn vooral werkzaam in de 
agrarische sector, de industriële sector, de haven, de schaal- en schelpdiersec-
tor en de bouwwereld.
Uiteraard moeten deze arbeidsmigranten worden gehuisvest. In de praktijk leidt 
dit soms tot onacceptabele en onveilige vormen van huisvesting, tot ruimte-
lijk ongewenste situaties en tot problemen in de woonomgeving. Het huidige 
beleidsinstrumentarium van de gemeente schiet op dit moment tekort om de 
problematiek op een verantwoorde en afdoende wijze het hoofd te kunnen bie-
den. Er is daarom behoefte aan een aangescherpt beleid, dat voor alle betrok-
kenen duidelijk is.
Het onderwerp ‘huisvesting arbeidsmigranten’ is al enkele keren aan de orde 
geweest binnen de Vereniging Zeeuwse Gemeenten (VZG). Onze wethouder 
heeft daarbij de suggestie gedaan om een Zeeuws breed beleid op te stel-
len. Samen met de gemeenten Vlissingen en Terneuzen wordt daar momenteel 
vorm aan gegeven. Vooruitlopend op dit provinciale beleid, maar wel passend 
binnen de kaders ervan, heeft het college inmiddels een eigen Reimerswaals 
beleid opgezet. Daarbij is onderscheid gemaakt tussen huisvesting binnen de 
bebouwde kom en huisvesting buiten de bebouwde kom. In het kader van dit 
artikel beperken we ons tot eerstgenoemde categorie.

Bij huisvesting binnen de bebouwde kom moet onderscheid worden gemaakt 
tussen huisvesting van arbeidsmigranten die naar Nederland zijn gekomen met 
het oogmerk zich hier definitief te vestigen en werknemers die naar Nederland 
zijn gekomen met het oogmerk hier slechts gedurende een bepaalde periode te 
werken en daarna weer terug te keren.
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Huisvesting van ‘definitieve’ arbeidsmigranten
Voor deze werknemers geldt, dat zij zich op de reguliere woningmarkt kunnen 
begeven, door een huis te kopen of een huis te huren, bijvoorbeeld van de woning-
bouwvereniging R&B. Deze staat op het standpunt, dat zij in dergelijke gevallen een 
woning aan arbeidsmigranten wil verhuren. Werknemers die zich hier blijvend willen 
vestigen, vallen namelijk in hun doelgroep. Werknemers kunnen dit rechtstreeks 
regelen dan wel door tussenkomst of via bemiddeling van werkgevers en makelaars. 

Huisvesting van tijdelijke arbeidsmigranten
In eerste instantie is de werkgever verantwoordelijk voor de huisvesting 
van zijn tijdelijke medewerkers. Indien de eigenaar van een bedrijf recht-
streeks arbeidscontracten sluit met tijdelijke arbeidsmigranten, dan wordt 
hij in het kader van deze beleidsregel gezien als werkgever en dan is hij 
het dus die deze verantwoordelijkheid heeft. Als er sprake is van een uit-
zend- of bemiddelingsbureau dat als tussenschakel fungeert, dan wordt 
dat bureau in het kader van deze beleidsregel gezien als werkgever en 
dan is zij verantwoordelijk voor de huisvesting van de arbeidsmigrant. 
Huisvesting in hotels is een voor de hand liggende optie om tijdelijke arbeidsmi-
granten te huisvesten. Dat vergt dus een bestemming die de functie van hotel 
toelaat. Er moet, met andere woorden, sprake zijn van een positieve bestem-
ming. Hetzelfde geldt voor pensions.

In sommige woonwijken hebben werkgevers (bedrijven dan wel uitzend- of 
bemiddelingsbureaus) woningen voor hun tijdelijke werknemers gekocht. Het is 
echter in strijd met het bestemmingsplan om panden waarin de functie ‘wonen’ 
is toestaan, te gebruiken voor de tijdelijke huisvesting van arbeidsmigranten. 
Panden met de bestemming ‘woondoeleinden’ of andere bestemmingen die het 
gebruik ‘wonen’ toestaan, zijn bestemd voor de huisvesting van een huishouden. 
Bewoning door tijdelijke werknemers is niet de huisvesting van een huishouden 
in de gewone zin van het woord en is daarmee ook niet gelijk te stellen. Er is bij 
de huisvesting van tijdelijke werknemers immers geen sprake van continuïteit in 
de samenstelling, deze zal per definitie wisselen. Ook is er in veruit de meeste 
gevallen geen sprake van onderlinge verbondenheid, ook al verrichten de tijde-
lijke werknemers hetzelfde werk, hebben zij dezelfde nationaliteit en doen zij het 
huishouden gezamenlijk. Hierbij wordt aansluiting gezocht bij de uitspraak van 
de rechtbank van ’s-Hertogenbosch van 13 april 2006 en de uitspraak in hoger 
beroep van de afdeling Bestuursrechtspraak van de Raad van State van 2 mei 
2007.
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Mogelijkheid van ontheffing
De Wet ruimtelijke ordening bepaalt echter dat burgemeester en wethouders 
ontheffing kunnen verlenen van het bestemmingsplan. Met dit instrument kun-
nen zij dus medewerking verlenen aan het tijdelijk huisvesten van tijdelijke werk-
nemers in panden die volgens het bestemmingsplan zijn bestemd om te worden 
gebruikt door huishoudens in de zin zoals hiervoor is aangegeven. Bij de afwe-
ging van de vraag of in een concreet geval ontheffing wordt verleend, maken 
burgemeester en wethouders gebruik van criteria, die zijn ingegeven door het 
voorkomen van de in de probleemstelling gesignaleerde (potentiële) problemen, 
zoals allerlei illegale praktijken, slechte woonsituaties en problemen van open-
bare orde. 

Criteria bij de verlening van de ontheffing
Een ontheffing wordt slechts verleend ten behoeve van logies, als in ieder geval 
aan de volgende criteria wordt voldaan (niet uitputtend):
De locatie ligt binnen de bebouwde kom;
Huisvesting vindt plaats in een bestaand pand. Het karakter van het pand mag 
niet worden gewijzigd;

Indien op grond van het bestemmingsplan op het perceel uitsluitend de functie 
‘wonen’ is toegestaan, mogen in het pand maximaal 4 tijdelijke arbeidsmigran-
ten worden gehuisvest. De huisvesting voldoet aan het SKIA-keurmerk;
Indien op grond van het bestemmingsplan op het perceel niet alleen ‘wonen’ is 
toegestaan, maar ook of alleen de functie ‘horeca’ of ‘maatschappelijke doel-
einden’, dan mogen in het pand maximaal 10 tijdelijke arbeidsmigranten worden 
gehuisvest. De huisvesting voldoet aan het SKIA-keurmerk;
Voor huisvesting van meer dan 10 tijdelijke arbeidsmigranten dient een apart 
bestemmingsplan te worden vastgesteld;

Er mag geen zodanig verkeersaantrekkende werking optreden dat deze leidt 
dan wel kan leiden tot een nadelige beïnvloeding van de normale afwikkeling 
van verkeer dan wel tot een onevenredige parkeerdruk op de openbare ruimte;
Per straatwand tussen 2 zijstraten en binnen een straal van 250 meter wordt 
voor niet meer dan 1 perceel/pand ontheffing verleend voor de tijdelijke huisves-
ting van arbeidsmigranten.

Tijdens de raadsvergadering van 3 maart is er uitvoerig over het Reimerswaalse 
beleid gesproken. Ook waren er die avond enkele insprekers. Zo was er een 
‘ervaringsdeskundige’ uit Krabbendijke die er met name voor pleitte om huis-
regels op te stellen, zodat er geen overlast voor omwonenden ontstaat. Beke-
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ken wordt nu in hoeverre deze regels in het beleid kunnen worden opgenomen. 
Daarnaast was er enige discussie over het aantal arbeidsmigranten per woning. 
Van diverse zijden werd de suggestie gedaan om per arbeidsmigrant een aan-
tal vierkante meters woon- en leefruimte te eisen. Daarmee kan worden afge-
dwongen dat er menswaardige huisvesting wordt geboden. Ook deze suggestie 
wordt momenteel nader onderzocht.

Hoewel het laatste woord over de problematiek inzake de huisvesting van 
arbeidsmigranten nog niet is gesproken, zijn we er als fractie blij mee, dat het 
college het voortouw heeft genomen en dat er gewerkt wordt aan een oplossing 
voor deze moeilijke en ingewikkelde materie.

Yerseke 
M.J. van den Berge
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De Voordeligste Keukenspecialist!

WWW.PELMAKEUKENS.NL
Drager van het Keurmerk Kwaliteit Keukenbranche
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Uit de Staten
De helft van de zittingsperiode ligt achter ons. In maart 
2007 is onze vijfkoppige fractie van start gegaan. Ook heeft 
de SGP, zoals u wellicht weet, zitting in het College.. Veel 
onderwerpen passeren de agenda’s van onze vergaderin-
gen. Op een paar onderwerpen wil ik wat verder ingaan. 

nieuw!Zeeland
De bevolking van Zeeland gaat veranderen. Het aantal 
inwoners groeit nauwelijks meer. In diverse gemeenten is 
nu of in de toekomst sprake van krimp!  Niet alleen minder 

mensen in Zeeland, ook de bevolkingsopbouw verandert. Het aantal ouderen 
zal sterk stijgen en de beroepsbevolking dalen. Tot nu toe was het (provinciale) 
beleid erop gericht de groei bij te benen op het gebied van huisvesting, verkeer, 
voorzieningen etc.. De vraag die nu op ons afkomt is:: Hoe kan de provincie 
inspelen op de krimp? Een nieuwe situatie, die nieuwe antwoorden vraagt. Hoe 
houden we straks de voorzieningen in de kernen overeind? Kunnen de basis-
scholen in de dorpen blijven bestaan? Moeten we nog woningen bouwen en 
zo ja, voor welke doelgroep? Op verzoek van Provinciale Staten is de notitie 
‘Onverkende Paden’ geschreven (begin 2008). Deze notitie geeft een beeld over 
de ontwikkelingen die ons te wachten staan. De bedoeling is om een brede 
maatschappelijke discussie over dit onderwerp te krijgen. Het communicatie-
traject dat opgezet is draagt de naam Nieuw!Zeeland. Op interactieve wijze is 
in 2008 gesproken met allerlei mensen uit het bedrijfsleven, maatschappelijke 
organisaties en dergelijke.. In de eerste helft van 2009 worden de inwoners van 
Zeeland uitgenodigd om mee te denken over de kansen en bedreigingen van de 
demografische veranderingen. U kunt meer informatie vinden op www.nieuw-
zeeland.nu
Wat kunnen we precies verwachten, wat zijn de cijfers? 
De bevolkingsomvang blijft tot D.V. 2025 stabiel op ongeveer 380.000 inwo-
ners. 
Na 2025 gaat de daling inzetten tot 355.000 inwoners. Dat is hetzelfde niveau 
als in 1990. 
Er zijn regionale verschillen. Gemeenten met een hoog geboorteoverschot blij-
ven tot 2030 groeien, zoals Reimerswaal, Tholen, Kapelle en Borsele.. Evenals 
gemeenten met een positief migratie saldo: Middelburg en Goes. Gemeenten 
met een sterfteoverschot gaan (verder) krimpen: Veere, Sluis, Vlissingen en Ter-
neuzen. In de afgelopen 2 jaar is 60% van alle Zeeuwse kernen qua bevolking 
gekrompen. 
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Het aantal huishoudens blijft toenemen; er komen kleinere gezinnen en meer 
alleenstaanden.
De categorie jongeren neemt af en de categorie 60+ neemt fors toe.
We hoeven niet in de kramp te schieten over de krimp. Voorlopig blijft het inwo-
neraantal stabiel. Maar de terugloop gaat D.V. wel komen. Groningen en Zuid-
Limburg hebben er bijvoorbeeld nu al mee te maken. Een objectieve, nuchtere 
benadering is gewenst. Ook het besef dat economische groei niet per definitie 
vastgekoppeld is aan bevolkingsgroei. 

Crisis
De financiële crisis houdt de gemoederen bezig. De gevolgen zijn ook in onze 
provincie merkbaar. Gedeputeerde Wiersma riep op om ook in tijden van crisis 
het hoofd koel te houden. Toch laat het ons zien dat wij als mensen niet alles 
in handen hebben. Voelen we onze afhankelijkheid? De spreuk Ora et Labora is 
volop actueel. Bid en werk. Binnen de mogelijkheden die we hebben, moeten we 
onze verantwoordelijkheid nemen. Daarbij moeten we beseffen dat we als pro-
vinciale overheid slechts in beperkte mate ons steentje kunnen bijdragen. Gede-
puteerde Staten hebben 5 actiepunten gekozen. Er wordt o.a. gedacht aan het 
naar voren halen van geplande investeringen en het versoepelen van regelgeving/
beperken lastendruk. Sommige fracties bepleiten grote steunmaatregelen. Deze 
zijn verwoord in moties, waarbij over vele miljoenen euro’s wordt gesproken. Wij 
zullen ons erover buigen en ze beoordelen in relatie tot de financiële positie van 
de provincie.  De SGP vindt het belangrijk dat wordt ingezet op zaken die we al 
doen of van plan waren. Dus intensivering van bestaand beleid en investeringen 
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naar voren halen. Op D.V. 
17 april zal de discussie 
over aanpak van de kre-
dietcrisis in Provinciale 
Staten plaatsvinden. Dan 
zal blijken of de forse 
financiële impulsen die 
genoemd zijn, draagvlak 
hebben. Onze fractie 
hoopt ook te wijzen op 
de noodzaak van Gods 
zegen. Die kunnen we 
alleen verwachten wan-
neer we Zijn geboden in 
acht nemen. Zijn zegen 
maakt rijk.

Ziekenhuizen
Er is de laatste tijd veel te doen geweest rond de  ziekenhuizen boven de Wes-
terschelde. De voorgenomen fusie heeft veel tongen losgemaakt. Het wachten 
is nu op een uitspraak van de NMA. Wordt er fiat gegeven aan het genomen 
besluit? De fusie is nodig om de kwaliteit te verbeteren. Het gebied heeft te wei-
nig inwoners om twee volwaardige ziekenhuizen in stand te houden. Door zorg 
te concentreren kunnen artsen zich verder specialiseren. Daar is de patiënt goed 
mee. Door eenzijdige communicatie is echter een situatie ontstaan van wantrou-
wen en onzekerheid, vooral bij de Walcherse bevolking. Een slechte zaak. Onze 
fractie heeft meerdere keren aandacht gevraagd voor de situatie op Walcheren. 
Welke disciplines blijven en welke gaan weg? Wij zijn niet gelukkig met de con-
centratie van gynaecologie/tweedelijnsverloskunde in Goes. De bereikbaarheid 
is in het geding! Mede op aandringen vanuit de SGP-fractie is een extra ambu-
lance in de Kop van Walcheren geplaatst (Domburg). Hiermee kan voldaan wor-
den aan de 45-minutennorm, de maximale tijd waarin een patiënt vervoerd moet 
worden van huis naar ziekenhuis. We volgen de stappen die gemaakt worden op 
de voet. Een lastig dossier, ook voor onze gedeputeerde Van Heukelom. Daarbij 
bedenkend dat de politiek geen directe zeggenschap heeft over de besluiten 
van de Raden van Besturen. 

A.J. (Harry) van der Maas
Statenlid SGP-fractie

Groepsfoto
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‘Kindergemeenteraad’ in Reimerswaal, 
donderdag 26 maart 2009
thema: ‘spelen en vrije tijd’

Vanaf ’s middags één uur wordt 
het gemeentehuis in Kruinin-
gen bevolkt door 32 leerlingen 
van de groepen 8 van de dr. A. 
Comrieschool en de Voorhoute 
uit Kruiningen en De Klimroos 
en de Julianaschool uit Krab-
bendijke.
Op school is er een intensieve 
voorbereiding geweest voor 
deze werkmiddag en avond. 
Iedere school brengt een pro-
ject in; het winnende project 
zal daadwerkelijk worden uit-
gevoerd. De gemeente stelt € 
2500,00 beschikbaar. De Com-

rieschool brengt het klim- en klauterpark in, met als slagzin ‘dat is niet geschikt 
voor een stijve hark’. De Klimroos voert het project Ping-Pong op met enkele 
bankjes. De Julianaschool gaat voor een klimfestijn en de Voorhoute kiest voor 
een Ping-Pong variant. Alle plannen zijn goed doordacht op toegankelijkheid, 
veiligheid en financiële haalbaarheid. De motor achter dit alles is de gemeente-
lijke jeugd- en jongerenwerker Esther van Ham, in nauwe samenwerking met het 
Instituut voor Publiek en Politiek uit Amsterdam.

’s Middags gaan de leerlingen in de raadszaal de confrontatie aan met de lokale 
politiek. Een viertal gemeenteraadsleden wordt flink aan de tand gevoeld en 
door de jongelui bestookt met vragen, zoals: Bent u weleens in slaap gevallen? 
Heeft u weleens een blunder gemaakt? Wat verdient u ermee? Wat zijn de plan-
nen voor volgend jaar? Wat doet u met de crisis? Door de raadsleden wordt op 
deze en nog vele andere vragen op een fijne en ontspannen wijze ingegaan.

’s Avonds vindt dé ‘gemeenteraadsvergadering’ plaats met als raadsvoorzitter 
burgemeester Huisman. Een bomvolle raadszaal, met ouders, broers en zussen, 

Burgemeester Huisman bij leerlingen van de 
Julianaschool
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vrienden en vriendinnen en vele anderen, er kan werkelijk geen kip meer bij. Het 
is een gekakel van belang. Burgemeester Huisman hanteert de hamer en brengt 
de zaak tot bedaren. Zoals we van hem gewend zijn, leidt hij ook deze vergade-
ring op voortreffelijke wijze.

Middels power point presenteert iedere school zijn project. Vervolgens gaan de 
jongelui met elkaar in debat. Iedereen verdedigt zijn project met verve. Ze zijn 
behoorlijk aan elkaar gewaagd. Bij een eerste stemming steunt iedere school 
zijn eigen project. De voorzitter schorst de vergadering en de jongelui gaan met 
elkaar in gesprek. Als volleerde politici proberen ze een oplossing te vinden met 
als resultaat: de Julianaschool sluit zich aan bij het project van De Klimroos en 
de Voorhoute kiest voor het project van de Comrieschool. Hier wordt ‘dorps-
gewijs’ gestreden. Er klinkt een luid gejoel. Op de tribune gaan de spandoeken 
omhoog. Echter, nu is de stemverhouding 16-16. Er is geen meerderheid. De 
voorzitter besluit om tot een schriftelijke (geheime) stemming over te gaan. Je 
voelt de spanning stijgen. Stembriefjes worden uitgereikt, er wordt schriftelijk 
gestemd, de briefjes gaan in de stembus. De mensen van het stembureau gaan 
buiten de raadszaal de stemmen tellen. Er is groot rumoer in de raadszaal, nog 
nooit vertoond! Alles en iedereen praat en roept naar elkaar, de kinderstemmen 
voeren de boventoon.

Het stembureau komt de raadszaal binnen, de uitslag van de stemming wordt 
aan de voorzitter overhandigd. De voorzitter deelt mee, dat er een meerderheid 
is voor één van de twee projecten. De spanning stijgt ten top, de voorzittersha-
mer dreunt meerdere malen en dan wordt het ademloos stil. De burgemeester 
deelt de uitslag mee. Het winnende project met de meest stemmen is: het ‘Ping-

Leerlingen van de 
Comrieschool
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Pong’ project van De Klimroos uit Krabbendijke, in de toekomstige woonwijk 
Hof Lodijke.

Het was een mooie dag en de jongelui hebben echt politiek bedreven. Misschien 
zien we deze of gene in de toekomst wel terug in dé politiek. Ik heb ervan geno-
ten!

Tin Janszen, raadslid voor de SGP

Leerlingen van de Julianaschool bereiden zich grondig voor
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Kwestie van moraal
De economische crisis, waarin we in korte tijd zijn beland, trekt diepe sporen. De 
economische groei, die we tot voor kort kenden en waarop de lopende begro-
ting en de toekomstplannen zijn gebaseerd, stagneert en zal omslaan in een 
krimp van 3,5%. Er zal een financieringstekort op de rijksbegroting prijken van 
5,5%. De staatsschuld loopt weer op, terwijl deze nu juist flink was gezakt in de 
achterliggende jaren. De werkloosheid zal dit jaar stijgen naar een kleine 10% 
van de beroepsbevolking. Een grote teleurstelling voor het kabinet, dat koorts-
achtig zoekt naar mogelijkheden om deze ontwikkelingen het hoofd te bieden.
              
Het is volstrekt duidelijk dat de overheid dit niet alleen kan. We hebben elkaar 
nodig, aldus minister-president Balkenende. Alle hens moet aan dek! Intensief 
wordt er overlegd over een pakket maatregelen, dat wordt gesteund door de coa-
litie. Als de berichten daarover juist zijn, verlopen die onderhandelingen stroef. 
Geen wonder, het gaat om vele miljarden. Er moet eigenlijk niet minder dan een 
nieuw coalitieakkoord tot stand worden gebracht. Door de gekozen werkwijze 
staan de fracties die niet tot de coalitie behoren, langs de zijlijn. Althans voor-
lopig. We hebben de concrete voorstellen waarmee de regering komt, gewoon 
af te wachten. We hebben in de debatten tot nu toe over de kredietcrisis en de 
gevolgen ervan voor de reële economie, natuurlijk ook diverse concrete sug-
gesties gedaan. Onze lijn is dat op de korte termijn moet worden gestimuleerd 
en op de langere termijn moet worden gesaneerd. Immers, de economie heeft 
een prikkel nodig om weer op gang te komen en te blijven, maar daar hangt wel 
een prijskaartje aan en dat geld moet ergens vandaan komen. Dat wordt om 
het zo eenvoudig mogelijk uit te drukken, tijdelijk geleend en “voorgeschoten”, 
maar moet op termijn wel worden “terugverdiend”. Voor dat laatste zijn pijnlijke 
maatregelen onontkoombaar.
De vraag wordt veelvuldig gesteld of we er met elkaar toe in staat zijn om een 
stap terug te doen. Inleveren doet niemand graag. Toch zal dat waarschijnlijk 
gaan gebeuren. Zijn we daartoe bereid of zijn we daarvoor de laatste tientallen 
van jaren te veel verwend geweest? In dat geval zal de ontevredenheid onder 
de bevolking de kop weer opsteken, zullen de bezwaren en protesten niet van 
de lucht zijn, zoals in het verleden gebeurde als ook indringende saneringen en 
hervormingen werden doorgevoerd. De jongere generaties zijn er nog nooit mee 
geconfronteerd dat men in het vervolg, zeker vooreerst, met minder tevreden zal 
dienen te zijn.
Ook wordt de uitdaging van diverse kanten onder woorden gebracht er met 
elkaar naar te streven om sterker uit deze crisis te komen dan we er met elkaar 
in zijn gegaan. Maar hoe zal dat worden bereikt? In dit verband heeft juist onze 



20

SGP een eigen geluid. Het is duidelijk dat deze crisis te maken heeft met onze 
hebzucht en begeerte, die ten grondslag liggen aan allerlei gedurfde financi-
ele experimenten. Het gaat dan niet alleen om deze of die bankdirecteur die 
maar wat aangerommeld zou hebben met aangeboden producten om zelf hoge 
bonussen op te strijken. Het gaat ook niet alleen om hen die te grote risico’s 
hebben aanvaard en anderen nu in hun val meeslepen. Het gaat uiteindelijk om 
onszelf. We hebben er allemaal op de een of andere manier aan mee gedaan. Er 
is een wezenlijke mentaliteitsombuiging nodig:
 Een kwestie van moraal!
Hebzucht en begeerte, een opgeklopte drang naar luxe en welvaart, moeten 
worden verlaten, sterker, moeten worden gekruisigd. Daarvoor in de plaats moe-
ten de Bijbelse begrippen matigheid, soberheid en rentmeesterschap gidsen zijn 
in het (praktische) leven. De dagen van een welhaast ongebreideld materialisme 
zijn dan geteld, dan leren we tevreden te zijn met “genoeg”. We hebben boven 
onze stand geleefd, in het Westen, maar, naar elke dag meer blijkt, eigenlijk 
wereldwijd in de ontwikkelde landen. Uiteraard is dat in het ene land gemak-
kelijker aan te wijzen en aan de orde dan in het andere, om maar helemaal niet 
te spreken over de ontwikkelingslanden. Er leven daar nog altijd velen onder de 
grens van een redelijk bestaan. Nog altijd lijden velen honger en hebben gebrek 
aan het eerst nodige. Zelfs als wij hier een stap terug moeten doen, is onze situ-
atie nog lang niet met die van mensen onder deze erbarmelijke omstandigheden 
te vergelijken. Als we deze vergelijking trekken, houden we nog veel over, wat 
noopt tot mededeelzaamheid. Maar we hebben met elkaar roofbouw gepleegd 
op de schepping, op de natuur en het milieu. Mensen die er verstand van heb-
ben, verwachten een veel diepere crisis als je denkt aan de klimaatverandering, 
de voedselprijzen wereldwijd en de energievoorziening. Het gaat om duurzame, 
toekomstgerichte oplossingen. Daarvoor is veel wijsheid nodig, die we uiteraard 
de regering en het parlement en ieder die er waar en hoe dan ook verantwoorde-
lijkheden in dragen, van harte toewensen.
Niet minder dan een bekering is nodig. We willen wel blijven jagen naar geld en 
goed, dat ligt ons van nature wel. Maar bij dat alles is het oprechte zoeken naar 
het wezenlijke welzijn, uit het oog en uit het hart. Verootmoediging en een verla-
ten van “de slechtigheden” behoren er te zijn in de omstandigheden waarin we 
ons als land en volk bevinden, eerst dán gaat het goed! Dan komen we sterker 
uit deze crisis dan we er in gingen. Daartoe roepen we overheid en onderdaan, 
land en volk van harte op. We moeten dan wel met en bij onszelf beginnen! 
Onder beding van de gunst en zegen van God.

16 maart 2009.
Van der Vlies. 
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SGP-jongeren Reimerswaal
actief meedoen in de politiek
Op woensdag 25 februari 2009 vond er een debatavond plaats over een belang-
rijk actueel onderwerp. Zoals de titel al aangeeft ging het over actief zijn in de 
politiek. 
De locatie was het Calvijn College in Krabbendijke (Appelstraat). Op deze avond 
was dhr. J. Luteijn uitgenodigd. 
Jan van den Ende verzorgde de opening met het lezen van Jakobus 4 en gebed. 
Daarna hield hij een korte overdenking over deze woorden: Gij weet niet wat 
morgen geschieden zal. Want hoedanig is uw leven? Want het is een damp 
die voor een weinig tijds gezien wordt en daarna verdwijnt. Hierin komt naar 
voren dat het leven zeer betrekkelijk is. Immers we weten niet wat er morgen 
zal gebeuren. Na de opening krijgt de heer J. Luteijn het woord. Hij legt eerst uit 
hoe de situatie is. Hij is wethouder in de gemeente Werkendam vanaf 1999 en zit 
al sinds 1994 in de gemeenteraad. De SGP is in Werkendam veel kleiner dan in 
Reimerswaal. Dit heeft toch wel gevolgen voor de manier van werken. 
De heer Luteijn verdeelde vervolgens zijn inleiding over ‘Actief meedoen in de 
politiek’ in vier punten. Het ging over het wie, hoe, waarom en hoelang.
Politiek is eigenlijk voor iedereen,  zo zei dhr J. Luteijn. Je kan op heel veel 
manieren actief zijn. Veel mensen hebben de laatste tijd een hekel aan de poli-
tiek. De kritiek wordt steeds heftiger. Mensen keren zich juist af van de politiek. 
Dit is een zorgelijke ontwikkeling,  aldus dhr. J. Luteijn. Mensen moeten niet te 
snel zeggen dat politiek niks voor hen is. Actief zijn in de politiek kost gewoon 
tijd en energie. Het is dus moeilijk om mensen te vinden die actief willen zijn in 
de politiek. En om raadsleden te vinden is al heel moeilijk.
Je kunt op verschillende manieren actief zijn. Je hoeft niet allemaal raadslid te 
worden, er zijn ook besturen nodig en er moeten bijeenkomsten georganiseerd 
worden, je kunt zoveel doen. 
Het is ook een stukje verantwoording dat je draagt. Je moet voor je standpunten 
uit komen. Als er ergens problemen zijn, moeten we sneller actie ondernemen en 
met een oplossing proberen te komen. 
Dhr Luteijn merkte ook nog op dat je als SGP’er in de politiek wel eens het gevoel 
hebt dat je alleen staat, maar dat dit eigenlijk nog niet eens zo het geval is. 
Actief zijn in de politiek is eigenlijk ook een stukje verantwoording. Als SGP’er 
heb je toch de kerk en godsdienst op de hoogste plek staan. Dit moet je laten 
doorklinken in alles wat je doet. Veel mensen hebben weinig besef meer van 
kerk en godsdienst. Er zijn zoveel “anders denkenden’’. Als SGP-raadslid en als 
SGP-wethouder ben je eigenlijk de tolk van je achterban. En dat is veel waard.
Het is wel zo dat de mentaliteit en de sfeer in de loop van de jaren anders is 
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geworden, zei dhr. J. Luteijn. Maar dit is nog geen reden om maar te stoppen 
met de SGP. 
Voor de toekomst is het goed als we met meer initiatieven komen. Omdat je hier-
mee dingen kunt veranderen. Dat houdt ondermeer in: niet alleen maar tegen-
stemmen. 
Aan het eind van de inleiding gaf dhr. J. Luteijn aan dat actief zijn in de politiek 
heel belangrijk is. En dat je echt niet allemaal wethouder of raadslid hoeft te 
worden. Dat politicus zijn meer is dan alleen maar een beroep. En dat mensen 
eigenlijk altijd wel respect hebben voor je mening. 
Na de pauze hadden we een zogenaamd Lagerhuisdebat. Dit was iets wat we 
bij de SGP-Jongeren nog niet eerder hadden georganiseerd. In de PowerPoint 
presentatie kwam telkens een stelling in beeld. De groep werd ingedeeld in twee 
groepen. Na het lezen van de stelling moest je het standpunt van jouw groep 
verdedigen. En anderen uit de andere partij over halen om bij jouw groep te 
komen zitten. Het was dus de bedoeling dat na verloop van tijd iedereen van 
groep ging wisselen. De groep met de meeste personen had het debat over die 
stelling dan gewonnen. 
Het ging daarbij onder anderen over de stellingen: De SGP hoeft zich geen zor-
gen te maken voor de toekomst; we hebben genoeg opvolgers met de grootste 
politieke jongerenorganisatie; natuurlijk ga ik als verantwoordelijk portefeuil-
lehouder naar de opening van een nieuw verenigingsgebouw op zondag; en: 
gemeenten met minder dan 25.000 inwoners hebben geen toekomst, zij moeten 
snel fuseren met buurgemeenten.
Deze stellingen leverden veel interessante discussies op. Aan het eind van de 
avond konden we terugkijken op een geslaagde en interessante avond. Dhr J. 
Luteijn besloot de avond met gebed. 

• TAXATIES  • ADVIEZEN
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Van de wethouder
De laatste maanden is mij verschillende keren gevraagd wat een wethouder nu 
eigenlijk hele dagen doet. Een alleszins begrijpelijke vraag, die om een antwoord 
vraagt. Om een klein tipje van de sluier op te lichten, volgt hieronder het logboek 
van de laatste werkweek van januari.

Maandag 26 januari
De week begint op de gebruikelijke wijze met het doornemen van de agenda 
voor de collegevergadering van dinsdag. Door diverse collegeleden zijn er 
onderwerpen als bespreekpunt aangedragen. Daarnaast is er de ‘conform-lijst’, 
waarop voorstellen staan die we in de afgelopen week allemaal als ‘akkoord’ 
hebben getekend en om die reden niet op de agenda terugkomen. Verder ligt 
er nog een stapel post die doorgenomen moet worden en volgen ook alweer de 
eerste voorstellen vanuit de ambtelijke organisatie. Wekelijks zijn dat er zo’n 20 
à 25. Die moeten we doornemen en zonodig van commentaar voorzien. Later op 
de morgen hebben we een gesprek met onze fractiesecretaris, de heer M.J. van 
den Berge.
’s Middags houden we ons allereerst bezig met de raadsvergadering van 
komende dinsdag. Nogmaals nemen we alle stukken door die betrekking heb-
ben op de kwestie ‘Schorebrug’, bestuderen we de ingebrachte zienswijzen, 
voeren we overleg met onze collega-wethouders en proberen we in deze moei-
lijke zaak alle argumenten nog eens op een rijtje te zetten. Tussendoor staan 
we een journalist van de ‘Aachener Zeitung’ te woord, die wel eens wil weten 
hoe we als SGP over de Tour de France denken. Afgesproken wordt dat hij op 
zaterdag 28 februari langskomt voor een interview. Om drie uur staat de Kamer 
van Koophandel op de stoep voor ons jaarlijkse overleg. Onze bedrijfscontact-
functionaris, de heer P. van Dijke, schuift bij dit gesprek aan. De Kamer wil in 
2009 onder meer inzetten op innovatie, wat uiteraard door ons wordt gesteund. 
’s Avonds nemen we met enkele fractiegenoten de laatste informatie betreffende 
‘Schorebrug’ door.

dinsdag 27 januari
Zoals gebruikelijk hebben we iedere dinsdagmorgen collegevergadering. In het 
bijzijn van de gemeentesecretaris, de heer F. Marquinie en de adjunct-secretaris, 
de heer W. Davidse, worden allereerst de zaken besproken die we samen heb-
ben aangedragen. Daarnaast nemen we de raadsagenda met elkaar door. We 
schatten in dat het een drukke en wellicht bewogen avond zal worden, met veel 
publiek en de nodige pers. Immers, vanavond zal de raad definitief ja of nee 
tegen de plannen voor ‘Schorebrug’ moeten zeggen. Als college hebben we 
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de raad voorgesteld om onder nog nader uit te werken voorwaarden akkoord 
te gaan met de plannen. Natuurlijk hebben we oog voor de negatieve kanten 
van de zaak. Er gaat een poldertje verloren, er moeten mensen verhuizen en er 
zal ongetwijfeld enige overlast ontstaan. We sluiten onze ogen daar niet voor. 
Daartegenover staat echter dat er nieuwe werkgelegenheid ontstaat en dat er 
door de provincie een compleet nieuw bedrijventerrein wordt aangelegd. Andere 
wensen, zoals de aanleg van een rotonde op de kop van de Zanddijk en een 
goede landschappelijke inpassing, zijn inmiddels door de provincie ingewilligd. 
Daarnaast heeft de verantwoordelijk gedeputeerde, drs. H. van Waveren, aan-
gegeven een bedrag van één miljoen euro beschikbaar te willen stellen om de 
leefbaarheid in onze gemeente (bijvoorbeeld in Kruiningen) te verbeteren. De 
belangen van de bewoners van het poldertje staan bij ons echter bovenaan. Die 
moeten in ieder geval goed worden behartigd. Mocht de raad toch nee zeggen, 
dan is het niet onmogelijk dat de provincie het plan oplegt. De gedeputeerde is 
daar heel duidelijk over geweest. Tijdens de collegevergadering kijken we ook 
terug op de afgelopen week en praten we elkaar bij over allerlei zaken die we in 
en buiten het gemeentehuis hebben besproken of meegemaakt. Dinsdagmid-
dag hebben we in Heinkenszand overleg met de andere Bevelandse gemeenten. 
In het kader van het ‘Bestuurlijk Platform De Bevelanden’ komen we om de zes 
à acht weken bij elkaar. Allerlei zaken betreffende onze regio worden daar met 
elkaar besproken en op elkaar afgestemd. In het verleden hebben we daar meer-
malen goede resultaten mee geboekt. Uiteraard komt tijdens deze bijeenkomst 
ook ‘Schorebrug’ aan de orde. De buurgemeenten zullen namelijk een stukje 
bedrijventerrein moeten inleveren om bij ‘Schorebrug’ een droog bedrijventer-
rein mogelijk te kunnen maken. En dat doet pijn! De animo is niet bijster groot! 
Besloten wordt om hierover met de provincie in gesprek te gaan.
’s Avonds is het besluitraad. Onze verwachting dat het druk zal worden komt 

Woningbouw in Waarde Yerseke-West krijgt steeds meer vorm
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uit. De discussie over ‘Schorebrug’ is af en toe erg emotioneel en heftig. Vanuit 
de oppositie worden felle verwijten in onze richting geuit, meermalen gevolgd 
door applaus vanaf de publieke tribune. Binnen de raad bestaan forse menings-
verschillen, zoveel is wel duidelijk. Nadat we ruim drie uur over deze zaak heb-
ben gesteggeld en er een aangepast voorstel aan de raad is voorgelegd, wordt 
er uiteindelijk gestemd. De uitslag verrast ons allemaal: negen vóór en negen 
tegen! Omdat de stemmen staken, zal er in een volgende vergadering opnieuw 
over worden gestemd. Na afloop van het debat staan we Omroep Zeeland te 
woord. Om half één verlaten we het gemeentehuis, blij dat deze avond erop zit.

Woensdag 28 januari
Natuurlijk blikken we ’s morgens met een deel van het college en de directie 
terug op de raadsvergadering van gisteravond. Het was af en toe best wel hef-
tig, maar we hebben het wel eens erger meegemaakt, zo is de conclusie. Over 
zaken die er écht toe doen, mág ook flink gediscussieerd worden. Naast de 
gebruikelijke zaken, staat er ’s morgens een interview met Esther van Ham op de 
rol. Esther is onze jongerenwerkster, die in het kader van haar afstudeeropdracht 
met raads- en collegeleden van gedachten wil wisselen over de wijze van verga-
deren. Daar is nog wel wat winst te behalen…! Omdat het tweewekelijkse porte-
feuillehoudersoverleg Handhaving met het afdelingshoofd BMH (Bouwen, Milieu 
en Handhaving) vervalt, is er wat extra tijd om een aantal ambtelijke adviezen 
met de vakafdeling door te nemen. Na de middag spoeden we ons naar Middel-
burg om samen met de overige Zeeuwse bestuurders te worden bijgepraat over 
het nieuwe beleid inzake huiselijk geweld. ’s Avonds hebben we geen verplich-
tingen en is er tijd om wat privézaken te regelen en een uurtje te wandelen.

donderdag 29 januari
We beginnen de dag met het portefeuillehoudersoverleg Ruimtelijke en Econo-
mische Ontwikkeling (REO). Samen met de afdelingshoofden REO en BMH en 
onze externe adviseur worden eerst de lopende zaken doorgenomen. Daarna 
volgen de nieuwe aandachtspunten. Na afloop bellen we een verslaggever 
van ‘De Bevelander’ terug, die wil weten hoe wij tegen ‘Schorebrug’ aankijken. 
Omdat er ’s middags een overleg uitvalt (jammer, want het betreft de nieuw-
bouw van basisschool ‘De Bornput’ in Oostdijk) is er wat ruimte in de agenda. 
Spontaan besluiten we een bezoek te brengen aan een betoncentrale in het 
Botlekgebied, om enig idee te krijgen hoeveel overlast een dergelijke ‘fabriek’ 
veroorzaakt. De bedrijfsleider van de centrale neemt er echt de tijd voor om 
ons helemaal bij te praten en een aantal ‘indianenverhalen’ te weerleggen. Ook 
verwijst hij ons naar een fabriek in de ‘Spaanse Polder’ in Rotterdam, langs de 
A 20. Op de terugweg kijken we daar nog even rond en informeren we bij enkele 
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winkeliers in de directe omgeving naar de overlast die zij van de centrale onder-
vinden. De overlast blijkt vrijwel nihil te zijn. ’s Avonds bespreken we een aantal 
dossiers, die binnenkort aan de orde zullen komen. 

Vrijdag 30 januari
Om kwart voor negen ’s morgens worden we op de Abdij in Middelburg ver-
wacht om de plannen voor het ‘Geluidssportencentrum’ bij Bath te bespreken. 
Er wordt al jaren over gesproken om de motorcross, de schietvereniging en de 
Zeeuwse Kartclub naar dit stukje niemandsland te verplaatsen. Enkele weken 
geleden werden we echter geconfronteerd met het feit dat er pal over de grens, 
bij BASF, chloor wordt overgeladen. Omdat dat nogal wat risico’s met zich 
meebrengt, is het maar de vraag of de plannen wel kunnen worden uitgevoerd. 
Aansluitend hebben we een gesprek met gedeputeerde Van Waveren over 
‘Schorebrug’. De stand van zaken is hem duidelijk. We gaan ons bezinnen op de 
ontstane situatie, zo merkt hij op. Nog maar nauwelijks terug op het gemeente-
huis, of de PZC hangt al aan de lijn over het ‘Geluidssportencentrum’. Enigszins 
omzichtig geven we een reactie. Tussen de middag belt Omroep Zeeland. Men 
wil graag weten waarom er geen officiële herdenking van de watersnoodramp 

Starterswoningen in Yerseke



29

plaatsvindt in Reimerswaal. We proberen een en ander uit te leggen. ’s Middags 
is het gemeentehuis gesloten en hebben we tijd voor een ‘rondje Reimerswaal’. 
Gelukkig constateren we, dat er ondanks de hypotheekcrisis toch nog heel wat 
wordt gebouwd. Verder zien we dat de plannen in Yerseke-West steeds meer 
vorm beginnen te krijgen en dat de starterswoningen in Yerseke al een eind zijn 
gevorderd. Omdat we toch in Yerseke zijn, doen we even ‘een bakkie’ bij de 
nestor van de raad, onze fractiegenoot A. van Stee. Een uur is dan niets! Om half 
zes zijn we in Hansweert present voor een bijeenkomst met de Ondernemers 
Vereniging Reimerswaal. Ons is gevraagd een korte inleiding te houden over 
diverse actuele ontwikkelingen op economisch terrein. Het doet ons deugd ook 
een aantal ondernemers uit eigen kring te zien. Heel positief, dat zij ook in dit 
platform meedraaien! Na het zakelijke gedeelte van de vergadering is er tijd voor 
de inwendige mens. En daar wordt goed voor gezorgd. 

Zaterdag 31 januari
De dag begint wat later dan anders. Staan we normaliter ’s morgens om half 
zeven op, nu is het later. ’s Morgens nemen we ruimschoots de tijd om de kran-
ten van de afgelopen dagen door te nemen. Door de vele avondvergaderingen is 
dat er deze week wat bij ingeschoten. ’s Middags doen we allerlei kleine klusjes 
en omdat we ook nog even een frisse neus willen halen, verdwijnt een belangrijk 
advies over de huisvesting van arbeidsmigranten ongelezen weer in de koffer. 
’s Avonds zijn we te gast in Yerseke, waar mannenkoor ‘Ethan’ een zangavond 
in de Nederlandse Hervormde Kerk heeft georganiseerd. Omdat deze avond in 
het teken staat van de herdenking van de watersnoodramp (een uitstekend ini-
tiatief!) en we als college een uitnodiging hebben ontvangen, zijn burgemeester 
Huisman en zijn vrouw en mijn vrouw en mijn persoon dan ook aanwezig. Het 
is altijd weer een genoegen om de mannen met overgave te horen (en te zien!) 
zingen. Om half tien wordt de avond afgesloten. Als we het kerkgebouw verla-
ten, constateren we met de burgemeester dat deze avond een mooie afsluiting 
vormde van een drukke en enerverende werkweek.

Krabbendijke
 J.P. Sinke
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VORKHEFTRUCKS

verkoop -- verhuur -- leasing -- service

Zuidweg 13-15, postbus 52
4413 ZH Krabbendijke

tel. (0113) 50 26 10 fax (0113) 50 61 46
E-mail: info@gebrweststrate.nl Internet: www.gebrweststrate.nl

Nieuwe TOyOTa
vorkheftrucks,

elektropallettrucks en 
handpallettrucks

alle types

Gebruikte vorkheftrucks
1-5 ton, diesel - gas - elektrisch

Ook levering van alle accessoires, zoals:
side-shifts, kantelaars, traktiebatterijen etc.

Gespecialiseerd in heftruckverhuur!

Veiligheidskeuringen volgens VeBIT-voorwaarden.

Voor inlichtingen: Uw vertrouwd adres

als het om heftrucks gaat
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Schorebrug: Een gewijzigd standpunt
Op 17 februari heeft de gemeenteraad besloten niet langer mee te werken aan 
de realisering van een watergebonden bedrijventerrein langs het Kanaal door 
Zuid-Beveland, beter bekend als ‘Schorebrug’. Voor een deel van de bevolking 
een opluchting, voor anderen een teleurstelling. Was de stemverhouding tijdens 
een eerdere raadsvergadering nog negen vóór en negen tegen, nu was dat dui-
delijk anders: zeventien tegen en slechts één vóór! Gewijzigde omstandigheden 
leidden ook voor de SGP-fractie tot een gewijzigd standpunt. 

In verband met de ingrij-
pende gevolgen voor het 
woon- en leefklimaat, heeft 
onze fractie de plannen voor 
‘Schorebrug’ van meet af 
aan kritisch gevolgd. Omdat 
het project echter ook kan-
sen biedt, met name voor de 
werkgelegenheid, hebben we 
in het voortraject doelbewust 
geen enkele deur op slot 
gegooid. Wij vonden het van 
het grootste belang, dat we 

met de provincie, als initiatiefnemer van het plan, aan tafel zouden blijven zitten. 
Alleen dan zouden we de belangen van de bewoners van het poldertje èn van 
onze gemeente als geheel ook daadwerkelijk kunnen behartigen. Dat was nodig, 
omdat er van provinciewege duidelijk was gemaakt, dat de plannen zonodig aan 
de gemeente zouden worden opgelegd. Een ander aspect was, dat ook het Rijk 
zich inmiddels positief over de plannen had uitgelaten en een bedrag van zes 
miljoen euro aan subsidie had toegezegd.
Na een zorgvuldige afweging van belangen hebben we als fractie tijdens de 
raadsvergadering van 27 januari besloten alleen in te stemmen met ‘Schorebrug’ 
als er aan onze eisen zou worden voldaan. Ons wensenlijstje bevatte onder meer 
de volgende punten:

1. Om een onaanvaardbaar woon- en leefklimaat voor de huidige bewoners 
van het projectgebied te voorkomen, moeten de plannen voor ‘Schorebrug’ 
het gehele projectgebied tussen de A58, de Zanddijk en het Kanaal door 
Zuid-Beveland omvatten, zodat er in de eindsituatie geen woonfunctie meer 
resteert. Met andere woorden: Niet alleen een stukje van de polder als nat 

In verband met de ingrij-
pende gevolgen voor het 
woon- en leefklimaat, heeft 
onze fractie de plannen voor 
‘Schorebrug’ van meet af 
aan kritisch gevolgd. Omdat 
het project echter ook kan-
sen biedt, met name voor de 
werkgelegenheid, hebben we 
in het voortraject doelbewust 
geen enkele deur op slot 
gegooid. Wij vonden het van 
het grootste belang, dat we 
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bedrijventerrein inrichten en de bewoners laten zitten, maar het gehele pol-
dertje als bedrijventerrein inrichten. Naast een nat gedeelte dient er op kos-
ten van de provincie ook een droog bedrijventerrein te worden aangelegd.

2. Er moet een goede financiële regeling worden getroffen met alle bewoners 
van het projectgebied, waarbij van de betrokken overheden een flexibele 
opstelling wordt verwacht als het gaat om het vinden van herhuisvestingslo-
caties voor die bewoners, die opnieuw in het buitengebied willen wonen.

3. Het projectgebied moet rondom landschappelijk worden ingepast, waarbij 
in ieder geval de visuele waarneembaarheid vanaf de A58 ten oosten van de 
Vlaketunnel dient te worden weggenomen door de aanleg van een aarden 
wal, eventueel in combinatie met beplanting. Maar ook dat de naar de kern 
Kruiningen gekeerde zijde van het projectgebied van een robuuste groenzone 
moet worden voorzien om de waarneembaarheid vanuit het gebied Zanddijk-
Zandweg te voorkomen.

4. De aansluiting van het projectgebied op het bestaande wegennet dient plaats 
te vinden door middel van een rotonde op de kruising Zanddijk-Oude Rijks-
weg die vergelijkbaar is met de rotonde aan de noordkant van de A58.

5. Voor de fietsroute Zandweg-Vlaketunnel dient een adequate vervangende 
fietsroute te worden aangelegd.

6. De gemeente verwacht van de provincie een storting van twee miljoen euro 
in een op te richten leefbaarheidsfonds, om de aanvaardbaarheid van het 
project in de woonkernen te bevorderen door het uitvoeren van tastbare 
maatregelen in de openbare ruimte, waaronder in Kruiningen.

Na bovengenoemde raadsvergadering heeft onze wethouder verschillende 
malen met het provinciaal bestuur overlegd. Tijdens een van deze gesprek-
ken deelde gedeputeerde drs. H. van Waveren mee, dat het wensenlijstje van 
Reimerswaal slechts voor een deel zou worden ingewilligd. Een groot knelpunt 
vormde de storting van twee miljoen euro in het leefbaarheidsfonds. Dat bedrag 
was voor het college van Gedeputeerde Staten niet bespreekbaar.
Daarnaast was inmiddels duidelijk geworden, dat we de aanleg van een droog 
bedrijventerrein wel konden vergeten. De Raad van State had namelijk in een 
zaak betreffende het bedrijventerrein ‘Sloepoort’ in de gemeente Borsele uitge-
sproken, dat er in Midden-Zeeland voldoende voorraad droog bedrijventerrein 
aanwezig is. Omdat er daarmee voor ‘Schorebrug’ slechts een nat bedrijventer-
rein zou resteren, in hoofdzaak bedoeld voor de vestiging van enkele betonfa-
brieken uit Goes, hebben we onze steun aan het plan ‘Schorebrug’ ingetrokken. 
Met het schrappen van het droge bedrijventerrein was de meerwaarde van het 
plan vrijwel geheel verdwenen. ‘Schorebrug’ zou in dat geval alleen een pro-
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bleem voor Goes oplossen en geen of slechts heel weinig ruimte bieden voor 
onze eigen bedrijven.
Inmiddels hebben de ontwikkelingen niet stilgestaan. In de afgelopen weken 
heeft er opnieuw overleg met het provinciaal bestuur plaatsgevonden. Momen-
teel is het zo, dat de provincie in de regio Midden-Zeeland op zoek is naar een 
terrein waar de betonfabrieken uit Goes gehuisvest kunnen worden. Vanwege de 
realisering van het plan ‘Goese Schans’ moeten deze namelijk uit Goes verdwij-
nen. Zolang dat probleem niet is opgelost, blijft ‘Schorebrug’ bij Gedeputeerde 
Staten in beeld als mogelijke locatie voor de realisering van een watergebonden 
bedrijventerrein.
 
Al met al hebben gewijzigde omstandigheden en het wegvallen van de meer-
waarde voor Reimerswaal binnen onze fractie tot een gewijzigd standpunt geleid. 
Of ‘Schorebrug’ ooit nog zal worden aangelegd, is momenteel niet te zeggen. 
Wel is het duidelijk hoe de raad erover denkt. Onze wethouder verwoordde dat 
de andere dag in de media heel treffend, toen hij zei: ‘Wat de raad betreft is de 
‘Schorebrug’ opgehaald!’

Kruiningen, H.J. Knulst



34

In gesprek met adverteerder  
H. J. Oostdijk
Een adverteerder van het eerste uur! Zo mag je terecht de heer H. J. Oostdijk 
van het aanenmersbedrijf in Yerseke noemen. Vanaf de tijd dat het eerste num-
mer van Een Vaste Koers van de persen rolde, maakte de firma Oostdijk deel uit 
van de adverteerders. Met vader Huib Oostdijk en de huidige directeur van het 
bedrijf, zoon Job Oostdijk, hebben we gesproken over het bedrijf. 

Wanneer begon het allemaal?
Huib: ‘Ik heb vroeger nog bij Adri Waverijn gewerkt. Dat was een invalide man. 
Hij wilde graag dat ik zijn bedrijf overnam. Dat is gebeurd in 1976. Het was toen 
een tweemansbedrijf. Na de overname, in 1976, was er veel werk. We groeiden 
uit tot een bedrijf met zeven mensen in dienst. We deden vaak verbouwingen, 
klantenwerk en ook een enkele keer nieuwbouw.’

Hoe liep het verder?
Huib: ‘In het begin van de jaren tachtig, zo 1981/1982 kwam er een economi-
sche crisis in ons land. We bleven uiteindelijk met twee man over. In die tijd heb-
ben we een aantal moeilijke jaren gehad. Ik ben toen gestart met een winkeltje in 
keukens. Dat liep niet zo vlot, zodat ik daar weer mee gestopt ben. Thans, anno 
2009, werken we weer met zeven man. De helft van ons werk bestaat uit nieuw-

bouw, de andere 
helft uit klantenwerk 
en verbouwingen. 
Tot het jaar 2000 
hadden we onze 
werkplaats achter 
onze woning hier. 
We kwamen, samen 
met onze zonen 
Job en Egbert, 
terecht op het 
industrieterrein ‘De 
Kreeft’. Daar is toen 
onze nieuwe loods 
gebouwd. Het loopt 
allemaal goed. Dat 
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is een zegen. Begin 2007 is de zaak overgegaan in handen van onze zoon Job.’

Werkgebied
Huib: ‘Ons werkterrein bevindt zich in hoofdzaakin Reimerswaal. Yerseke speelt 
daarbij de belangrijkste rol. Toch komen we ook wel in de omgeving van ons 
dorp. In Goes hebben we gebouw; onlangs nog in Waarde, twee nieuwbouw-
woningen. We zitten ook wel eens in Krabbendijke.
Tot aan de bouwvakvakantie hebben we nog genoeg te doen. Tengevolge van 
de crisis van nu kan het wellicht ietsje minder worden, hoewel aanbouw, ver-
bouw en reparaties er altijd zullen zijn.’

Aannemersverhaal
Huib: ‘Op een gegeven moment haalde ik mijn papieren voor de zaak. Onze 
zoon Job heeft LTS en MTS gedaan en hij heeft daarna zijn aannemerspapie-
ren in zijn bezit gekregen. Wat het aannemen betreft: wij ontwerpen en tekenen 
meestal zelf. We maken een praatje met de klanten en peilen dan hun wensen 
ten aanzien van de bouw. Dan maken wij een ontwerp. Zelfs tijdens de bouw 
kunnen er bij ons nog wijzigingen worden toegepast. Wij hebben niet zo heel 
veel met architecten te maken. Van het prille begin van de bouw tot aan de vol-
tooiing doen we zelf al het werk, behalve installaties e.d. Dat besteden we uit 
aan onderaannemers. Voordelen bij het zelf ontwerpen kunnen bijvoorbeeld zijn 
het plaatsen van de stopcontacten. Heel simpel. Een architect zet de contact-
punten op de tekening. Maar in de praktijk blijkt soms dat je enkele stopcontac-
ten veel beter op een andere plaats kunt aanbrengen. Dat is bij ons makkelijk te 
realiseren. Zo zijn er meer dingen te noemen.’

Zoon Job komt binnen in de ouderlijke woning. 

We informeren eerst hoe hij aankijkt tegen de crisis van nu.
Job: ‘Tot aan de bouwvakvakantie hebben we nog genoeg werk. Het gaat mis-
schien hier en daar iets minder, maar wij merken daar nog niets van. Wij komen 
soms achter de markt aan. De grote projectontwikkelaars merken het wel. Soms 
worden projecten naar achteren geschoven, soms zelfs opgedoekt. De grote 
bouwers willen in een crisistijd vaak naar het kleinschalige. Dat hebben wij altijd 
al gedaan. Daar hebben wij veel ervaring in. Voor een aanbouw of kleine ver-
bouwinkjes komt men al van oudsher naar ons toe. Men weet wat men aan ons 
heeft. Wij proberen te staan voor het werk. Ook soms voor een badkamer. Maar 
we hebben ook wel grootschalige zaken gedaan. In Yerseke bijvoorbeeld heb-
ben we in 2001 zeven lokalen mogen bouwen als uitbreiding van de ds. G. H. 
Kerstenschool.’
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Prachtige karweitjes! De preekstoelen van Yerseke…
Vader Huib Oostdijk herinnert zich nog enkele zaken die hij heeft gemaakt: ‘In 
een oude Zeeuwse schuur hebben we eens een zwembad gebouwd. Dat was 
een pracht karwei. Iets anders was voor mij de preekstoel van de Gereformeerde 
Gemeente van Yerseke. Die heb ik gemaakt in de oude werkplek. Dat was alle-
maal fineerwerk. Dat betrof dus de huidige of tweede preekstoel. Toen ik daar-
aan bezig was had ik nooit kunnen denken dat ik er zelf nog eens op zou staan…
De eerste preekstoel die we maakten was bestemd voor de noodkerk in 1983. 
Die preekstoel is gemaakt in de loods bij wijlen de heer Steketee. Maar, in de 
aannemerij geldt voor alles: Je moet (aan)pakken hetgeen je zelf aankunt.’

M. J. van den Berge
C. van den Bovenkamp

Vroonland 17 • 4401 JW Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.
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Partijdag 2009 
Op zaterdag 14 maart werd de 88e  jaarvergadering gehouden van onze Staat-
kundig Gereformeerde Partij. Voor de tweede keer was het Van Lodensteincol-
lege plaats van samenkomst. Hieronder volgt een impressie van deze vergadering 
wat in het verleden bekend stond als de Partijdag. 

In een bijna geheel gevulde aula werd om half tien door de partijvoorzitter, ds A. 
van Heteren de vergadering geopend. De voorzitter stond in zijn openingswoord 
stil bij het schriftgedeelte uit 1 Samuel 12.  In de afgelopen weken was er nog 
een schril contrast waar te nemen. Bij Schiphol stond een bord met de tekst: 
‘Waarschijnlijk is er geen God’, terwijl bij de vliegtuigramp nog dankbaar klonk 
dat een overlevende God gedankt had voor de redding bij deze ramp. De psalm-
dichter getuigde ervan “Er is een God Die leeft, En op deez’ aarde vonnis geeft”. 
Dat we als vertegenwoordigers en partijleden maar niet zouden zwijgen over de 
zonden in ons land en onder ons volk, maar als we de Heere niet dienen dat het 
dan een omkomen voor ons zal zijn.
Na het openingswoord wordt het telegram voorgelezen waarin onze verbonden-
heid aan het Koninklijk Huis tot uitdrukking komt. Als SGP staan we in de traditie 
van de Reformatie en de Nadere Reformatie en willen we vasthouden aan Gods 
Woord. Het k
Koninklijk Huis wordt verder Gods onmisbare zegen toegewenst. Aansluitend 
werd zoals gebruikelijk het volkslied gezongen. Het is altijd weer indrukwekkend 
om met zovelen de twee bekende coupletten van het Wilhelmus te zingen. 
Vervolgens werden de jaarverslagen besproken. Bij deze bespreking kwam 
tevens aan de orde de contributieverhoging van onze partij. Alhoewel niet alle 
afgevaardigden konden instemmen met het voorstel van het Hoofdbestuur, 
werd door een grote meerderheid ingestemd met deze verhoging. Aan het einde 
van het eerste deel van de vergadering was er nog een rondvraag. Op de ver-
schillende vragen vanuit de kiesverenigingen werd naar tevredenheid antwoord 
gegeven door onze voorzitter. Ondanks de verschillen tijdens de diverse bespre-
kingen mogen we wel opmerken dat op waardige wijze de discussie met elkaar 
gevoerd werd. 
Na de pauze werd door onze fractievoorzitter in de Tweede Kamer, ir. B.J. van 
der Vlies, de partijrede uitgesproken. De titel van de tijdrede luidde: “Geen ijdele 
zorg”, naar aanleiding van Psalm 37. In de partijrede was veel aandacht besteed 
aan de om zich heen grijpende kredietcrisis met alle gevolgen van dien. Ver-
der kwam  aan de orde de herdenking van de vijfhonderd jaar geleden geboren 
bekende reformator Johannes Calvijn, de tussenbalans halverwege de rit van 
het kabinet. Ook hoorden we over de nieuwe president van de VS, Obama en de 



39

invloed van de Europese Unie. Aan het slot van zijn rede gaf dhr. Van der Vlies 
aan dat ondanks alle grote zorgen, we maar de grootste zorg over onszelf zou-
den hebben, zoals verwoord in Psalm 37 vers 3.
Hierna was er nog een forumdiscussie over ‘Duurzaam (en) betrokken’ onder lei-
ding van de algemeen voorzitter dhr. W. Kolijn. Aan de hand van een drietal stel-
lingen werd door de vergadering en de forumleden, de heren B. Belder, J. Lock, 
B.J. van der Vlies en C.G. van der Staaij ingegaan op de aanstaande Europese 
verkiezingen.
Zoals gebruikelijk werd aan het einde van de jaarvergadering een slotwoord uit-
gesproken. Het hoofdbestuurslid ds. D. Heemskerk sprak naar aanleiding van 1 
Petrus 3 vers 15. Dat we altijd maar rekenschap zouden mogen afleggen van de 
hoop (Geve de Heere een ieder van ons deze hoop) die in ons is, in zachtmoe-
digheid, maar tevens beslist en vasthoudend. Nadat op de gebruikelijke wijze 
was geëindigd, werd de vergadering om kwart voor een gesloten.
 
J. K. W. Zandee

Wij drukken ook kettingformulieren
Vraag geheel vrijblijvend offerte aan!

BOEKEN
KANTOORARTIKELEN

dRuKwERK van adreskaartje tot boek!

Voor al uw…

drukkerij:
Zuidweg 19

Krabbendijke
T 0113 - 50 14 02
F 0113 - 50 24 88

E velzenbv@zeelandnet.nl

Boekhandels:
Dorpsstraat 83
Krabbendijke

T 0113 - 50 61 73
F 0113 - 50 31 72

’s-Gravenstraat 17
’s-Gravenpolder
T 0113 - 31 13 09

Schoolstraat 3
Aagtekerke

T 0118 - 58 34 06
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Tijdredes D.V. 2009 

Kruiningen - Donderdag 18 juni
• Ds. G. Pater uit Opheusden
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente

Yerseke - Dinsdag 7 juli
• Ds. G. Pater uit Opheusden
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente

Krabbendijke - Woensdag 8 juli
• Ds. G.J. van Aalst uit Klaaswaal
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente


